
 

 

 
Zápis z jednání Komise Rady Kraje Vysočina  

pro výstavbu nového jaderného zdroje v lokalitě Dukovany č. 1/2017 konaného dne 2. 5. 2017 
 
Přítomni: 
1. Jiří Běhounek (předseda) 8. Zdeněk Kadlec (stálý host) 
2. Pavel Franěk 9. Vladimír Měrka 
3. Josef Herbrych 10. Jan Murárik (tajemník) 
4. Richard Horký 11. Pavel Pacal 
5. Radim Hošek (druhý tajemník) 12. Václav Svoboda 
6. Martin Hyský 13. Miloš Vystrčil 
7. Pavel Janata 14. Josef Zahradníček 
 
Nepřítomni (omluveni): 
1. Miroslav Bašta 5. Tomáš Třetina 
2. Aleš John 6. Martin Uhlíř 
3. Vítězslav Jonáš 7. Milan Vojta 
4. Miloš Štěpanovský  
 
Hosté: 
1. Petr Závodský, ČEZ 4. Lenka Kovačovská, MPO, náměstkyně 
2. Ján Štuller, MPO, vládní zmocněnec 5. Jitka Svatošová, tisková mluvčí 
3. Zdeňka Fialová, MPO, ředitelka odboru  
 
 
Program jednání: 
1. Zahájení; 
2. Schválení programu; 
3. Diskuze, různé; 
4. Závěr. 
 

1. Zahájení 
Jiří Běhounek, předseda Komise přivítal všechny přítomné a zahájil jednání. Dle počtu přítomných 
členů konstatoval, že je Komise usnášeníschopná. 
 

2. Schválení programu 
Předseda přednesl návrh programu jednání, který byl všemi přítomnými schválen.  
 

3. Diskuse, různé 
Předseda komise přivítal a představil odborné hosty: 

 Lenka Kovačovská, MPO, náměstkyně 
 Ján Štuller, MPO, vládní zmocněnec 
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 Zdeňka Fialová, MPO, ředitelka odboru 
 Petr Závodský, ČEZ 

 
Jiří Běhounek uvedl, že, cílem činnosti komise je vzájemné propojení a informovanost dotčených 
subjektů, maximální snaha věci posouvat dál. 
 
Členové komise obdrželi pro informaci emailem dopis předsedy Vlády ČR pana Bohuslava 
Sobotky adresovaný panu hejtmanovi Jiřímu Běhounkovi, ve kterém pan premiér oficiálně 
potvrzuje, že prioritou v oblasti výstavby nových jaderných bloků je nadále lokalita Dukovany. 
 
Lenka Kovačovská poděkovala za přizvání do komise, na začátek června 2017 bylo plánováno 
výjezdní zasedání výboru pro jadernou energii, což v současné době není možné potvrdit. V rámci 
povolovacích procesů nastal průlom, a to díky novele stavebního zákona, která by zkrátila proces 
povolování o 3 roky. Ve spolupráci s ČEZ je řešena otázka dopravy nadrozměrných nákladů 
pro stavbu. Vznikl soubor opatření na dopravní infrastruktuře. Dle dohody s panem premiérem je 
vyjednána podpora vlády a priorita mezi dopravními stavbami. Řada dopravních akcí už je 
naplánována – teď dojde pouze k předřazení realizace těchto akcí, časový horizont realizace 10 
až 15 let. Ve spolupráci s MD řešit regionální silniční síť pro dopravní trasy.  
Odpovědnost za úkol: MPO + MD. 
 
Jiří Běhounek poděkoval za řešení již konkrétních úkolů; základní ideou je doprava po vodě (Labe) 
odtud po silnici. Bude třeba realizovat více než 100 opatření, které umožní technologii do Dukovan 
dopravit. Je třeba zajistit co nejdříve základní podklady pro majetkovou přípravu u silnic a 
pozemků.  
Odpovědnost za úkol: MPO, MD, Kraj. 
 
Vladimír Měrka jako zástupce obcí regionu sdělil, že by uvítal poskytnutí výše zmiňovaného 
seznamu opatření, které se obcí a související dopravní obslužnosti budou dotýkat, především trasy 
přepravy. 
 
Lenka Kovačovská uvedla, že harmonogram bude ještě upřesněn dle aktuální situace ve vládě. 
Odpovědnost za úkol – předložení dokumentu: MPO. 
 
Petr Závodský informoval, že v Poslanecké sněmovně se připravuje schvalování novely zákona 
o EIA, je připravena dokumentace EIA, ale může být podána až po nabytí účinnosti novely tohoto 
zákona. 
 
Josef Zahradníček informoval, že inicioval snahu o předřazení tohoto zákona, nepovedlo se, 
projednání se předpokládá v průběhu května. 
 
Zdeňka Fialová konstatovala, že jedna otázka je novela stavebního zákona, druhá pak související 
prováděcí předpisy; připravovaná vyhláška umožní modulovou metodu dostavby elektrárny – 
urychlení stavby. 
 
Jiří Běhounek uvedl, že je třeba, aby se do přípravy zapojila Hospodářská komora, Město Třebíč, 
obce regionu i Kraj Vysočina – co mohou firmy a obce poskytnout v souvislosti s dostavbou 
5. bloku elektrárny. 
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Richard Horký slíbil, že Hospodářská komora osloví firmy, které činnosti jsou schopny při výstavbě 
zajistit a co mohou nabídnout.  
Odpovědnost za úkol: HK, Richard Horký 
 
Ján Štuller uvedl, že v případě maxima se na stavbě bude podílet 4 – 7 tis. lidí, na zajištění služeb; 
zajištění dopravní obslužnosti (přístupové cesty na staveniště); zajištění staveniště (převážně 
záležitost dodavatele); lze odhadovat, že bude celá řada procesů s nutnými podpůrnými pracemi 
(truhláři, zámečníci, betonářské práce…). 
 
Lenka Kovačovská zdůraznila snahu o zapojení českých firem, u velkých dodávek má MPO 
přehled, navrhla panu Horkému, aby se Hospodářská komora spojila v těchto věcech s panem 
Michalcem, konzultace potenciálu terénu – živnostníků pro podpůrné práce na stavbě. 
Odpovědnost za úkol: HK, Richard Horký + MPO 
 
Jiří Běhounek zdůraznil, že stavba bude mít významný dopad do regionu i širokého okolí. Přípravu 
nelze vyřešit hned, na přípravu jsou roky, je třeba řádná a pečlivá příprava. 
 
Ján Štuller dle harmonogramu se předpokládá 2025 zahájení zemních prací, 2034 – 35 ukončení 
zásadních stavebních prací, o rok později zahájení provozu. 
 
Petr Závodský doplnil, že seznam firem by měl obsahovat jména firem, obory činnosti, počty 
zaměstnanců, výše odvodů na daních atd. 
 
Vladimír Měrka po zkušenostech z výstavby letiště Sedlec-Vícenice upozornil na nutný dohled a 
zamezení přeprodávání dílčích zakázek subdodavatelů. 
 
Richard Horký zmínil, že minulý týden rozhodl ČEZ o prodeji uhelné elektrárny Počerady, 
do soukromého sektoru, upozornil na ztrátu kontroly a vytvoření konkurence. 
Ján Štuler řekl, že je nutné si uvědomit, že první nový blok nebude v provozu dříve než v roce 
2034, elektrárna v Počeradech bude v tu dobu neprovozuschopná. 
Lenka Kovačovská upřesnila, že po roce 2030 budou v provozu maximálně 3 uhelné elektrárny, 
Počerady v současném stavu bude nutné uzavřít. 
 
Jiří Běhounek připomněl, že úkolem pracovní skupiny je připravit dostatečný počet argumentů, 
rozhodovat se bude na úrovni vlády. 
 
Miloš Vystrčil sdělil, že při návštěvě Třebíčska získal informace, že zájem o obor energetik na SPŠ 
Třebíč klesá, chybí platné rozhodnutí vlády, které není možné odkládat, odklady situaci výrazně 
zhoršují. 
Dále uvedl, že jako zásadní věc vidí schválení EIA, případné neschválení by mohlo být i likvidační, 
je třeba projednat se všemi politickými kluby na úrovni Parlamentu. 
Petr Závodský v této souvislosti uvedl, že EIA lze podat podle starého zákona, ale podle nového 
zákona bude proces cca o 1 rok kratší. 
 
Josef Zahradníček zdůraznil, že je třeba deklarovat velký zájem regionu o stavbu a provoz nových 
bloků elektrárny. 
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Ján Štuler zmínil, že vedle nových dopravních tras je třeba řešit otázku rozvodů energie, včetně 
přívodu energie do elektrárny. 
Odpovědnost za úkol: ČEZ + ČEPS. 
 
Jiří Běhounek informoval členy komise, že obdržel písemnou žádost od paní Hany Veroniky 
Konvalinkové, předsedkyně Krajské organizace Strany zelených Vysočina, ve věci možnosti 
pravidelné účasti na jednání komise v pozici hosta.  
K tomuto tématu se rozvinula diskuse. Členy komise nebyla osobní přítomnost hostů schválena, 
veškeré informace včetně zápisů budou průběžně zveřejňovány na webových stránkách Kraje 
Vysočina, jak je tomu i u ostatních komisí Rady Kraje Vysočina. Pan hejtman zajistí odpověď paní 
Konvalinkové v písemné podobě o rozhodnutí komise (viz příloha zápisu). 
Odpovědnost za úkol: hejtman Kraje Vysočina. 
 
 

4. Závěr 
Jiří Běhounek, předseda Komise, poděkoval všem přítomným a ukončil jednání. Termín příštího 
zasedání bude sdělen členům komise emailem. 
 
 
 
 
 
 
 
MUDr. Jiří Běhounek 
předseda Komise Rady Kraje Vysočina pro výstavbu nového jaderného zdroje v lokalitě Dukovany 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Zpracovali a zapsali: Kateřina Svobodová a Radim Hošek. 


